
Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 3 
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 23.04.2021 KL. 10.00 Sted: Bülows Kaserne, mødelokale v/opgang F 
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe, Janni Sadolin Hougaard 
 
Fraværende:   
____________________________________________________________________________  

 
DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Lovgivning omkring tilsyn v/Hanne Rasmussen 

4. Seniorrådets deltagelse i Brugerrådene.  

5. Til orientering - Analyserne på Ældreområdet 

På senere møder vil vi komme til at arbejde med følgende: 

- Længst muligt i eget liv 

- Rekruttering/hænder nok 

- Boligplan på ældreområdet 

6. Seniorrådets informationsvirksomhed. Oplæg ved Søren 

7. Status Senior Nyt Fredericia 

8. Nyt fra Rådets medlemmer 

9. Sager fra Senior og Handicapudvalget v/Morten 

1. 1. budgetopfølgning 2021  

2. Regnskab 2020 – Senior og Handicapudvalget 

3. Budgetlægning 2022-2025  

4. Tilgængelighedspuljen 2021  

5. 7000stemmer Senior og Handicapudvalget  

6. Kvalitetsstandarder 2021 (høring) 

7. Nøglesystem hos borgerne med behov for hjælp  

8. Ombytning til digitale nødkaldsanlæg  

9. Ny Handicappolitik  

10. Fredericia Kommunes Sundhedspolitik 2021 (høring) 

11. Køkkenfunktion Ulleruphus  



12. Godkendelse af vedtægter Seniorrådet  

10. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt  

  



Referat 
 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Punkt 3 falder ud, da Hanne Rasmusen er fraværende på grund af sygdom. 

Dagsorden godkendt. 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Referatet godkendt.  

Jytte gav ligeledes en status på omlægning af klippekort. Grethe og Jytte har været til møde med 

Hanne og Morten. Oplægget var, at der skulle laves en indsats for enlige mænd. Oplægget kommer 

på som et punkt på udvalgets møde i juni. 

 

Punkt 3. Lovgivning omkring tilsyn v/Hanne Rasmussen 

Punktet falder væk og udsættes til næste gang, da Hanne Rasmussen er syg 

 

Punkt 4. Seniorrådets deltagelse i Brugerrådene 

Formandsgruppen har bedt om at der kommer en repræsentant for Seniorrådet til deres næste møde 

den 27. april. Seniorrådet har besluttet, at Flemming og Jytte deltager i mødet. Efterfølgende er 

mødet blevet aflyst. 

 

Punkt 5. Til orientering - Analyserne på Ældreområdet 

På senere møder vil vi komme til at arbejde med følgende: 

- Længst muligt i eget liv 

- Rekruttering/hænder nok 

- Boligplan på ældreområdet 

Punktet udsættes til et ekstraordinært møde i maj. Datoen for mødet meldes ud senere. 

 

Punkt 6. Seniorrådets informationsvirksomhed. Oplæg ved Søren 

Søren lavede et oplæg omkring hans tanker om Seniorrådets informationsvirksomhed. 

Han havde ligeledes lavet en række spørgsmål til drøftelse i Seniorrådet.  

Seniorrådet drøftede frem og tilbage, hvordan man kunne udbrede Seniorrådets arbejde bedre og 

hvordan man bedst kom ud med budskaberne.  

Det blev besluttet, at der bliver nedsat en arbejdsgruppe, som arbejder videre med det. Jytte, Grethe 

og Søren blev udpeget til arbejdsgruppen. Søren er tovholder for gruppen. Gruppen vil gerne have 



sparring med Fredericia Kommunes Kommunikationsafdeling. Morten og Janni sørger for 

formidlingen. 

 

Punkt 7. Status Senior Nyt Fredericia 

Næste udgave bliver distribueret i næste uge.  

 

Punkt 8. Nyt fra Rådets medlemmer 

Der har været møde med Nordbo Senior, og det er besluttet at arbejde videre med samarbejdet. Der 

bliver sendt invitation ud til alle foreninger for seniorer til et møde, når møde med udvalget om 

budget er fastlagt. 

 

Repræsentantskabsmødet i Danske Ældreråd er skudt til den 16. juni. Jytte og Flemming deltager. 

 

Der er møde i Regions Ældreråd den 5. maj. Aksel deltager. 

 

Punkt 9. Sager fra Senior og Handicapudvalget v/Morten 

Punkt 9.1 1. budgetopfølgning 2021  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.2 Regnskab 2020 – Senior og Handicapudvalget 

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.3 Budgetlægning 2022-2025  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.4 Tilgængelighedspuljen 2021  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.5 7000stemmer Senior og Handicapudvalget  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.6 Kvalitetsstandarder 2021 (høring) 

Seniorrådet tog punktet til efterretning og har ikke yderligere kommentarer. 

 



Punkt 9.7 Nøglesystem hos borgerne med behov for hjælp  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.8 Ombytning til digitale nødkaldsanlæg  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.9 Ny Handicappolitik  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.10 Fredericia Kommunes Sundhedspolitik 2021 (høring) 

Seniorrådet afleverer høringssvar inden 16. maj. 

 

Punkt 9.11 Køkkenfunktion Ulleruphus  

Seniorrådet tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 9.12 Godkendelse af vedtægter Seniorrådet  

Seniorrådet godkendte ændring og tog punktet til efterretning. 

 

Punkt 10. Status venteliste til pleje- og dagcentre 

Seniorrådet har fået tilsendt graf med den seneste udvikling i ventelisten. Derudover gav Morten en 

status på ventelisten. 

Seniorrådet pointerede behovet for et nyt plejehjem. Dels er der en stor venteliste pt, men 

udviklingen viser også, at der bliver et endnu større behov i fremtiden. Når man så ser på hvor lang 

tid, der går fra man igangsætter processen og til der står et nyt plejehjem, så mener Seniorrådet, at 

processen snart bør igangsættes. 

 

Punkt 11. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 12. Eventuelt  

Morten orienterede lige kort om, at der er sendt en ny organisationsændring i Fredericia Kommune i 

høring. Der er ingen ændring for koncernområdet Senior og Sundhed. 

 


